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Velkommen 

På bestyrelsens vegne takker jeg for det pæne fremmøde til Ebbeløkke Vandværks generalforsamling her i 

Odden forsamlingshus. 

Jeg håber, at vi får en god debat og et par hyggelige timer. 

Bestyrelsen 

Vandværkets øverste ledelse er bestyrelsen, som jo er valgt på generalforsamlingen. 

Bestyrelsens sammensætning er: :  

● Formand:                Niels Erik Jensen, fastboende storforbruger 

● Næstformand                  Jørgen Holmenlund, fritidshusejer 

● Medlem                            Niels Andersson, fastboende 

● Medlem:  Svend Schat-Holm, fastboende 

● Medlem:  Bjarne Kjærside, fritidshusejer 

 
 

Det har været afholdt 6 bestyrelsesmøder i det forgangne år. Som sædvane har suppleanterne deltaget i et 

af møderne, og vores interne revisor har deltaget i mødet med regnskabsgennemgang. 

Bestyrelsens hovedprioritet har - som altid - været produktion af rent, rigeligt og godt drikkevand til 

forbrugerne.   

 

Arbejdet med de boringsnære beskyttelsesområder har også i 2022 fyldt en del. Der har været afholdt 

dialogmøder mellem vandværker, kommune, Landboforening og Odsherred vandråd. Det har dog ikke 

resulteret i frivillige aftaler med nogen af de landmænd, der ejer jord omkring vores boringer. 

 

2022 var året, hvor vi lærte et nyt ord: ”brownouts”. Energistyrelsen meldte ud, at der som følge af den 

internationale energikrise ville være risiko for planlagte strømafbrydelser i vinterperioderne 2022-2023 og 

2023-2024. En sådan strømafbrydelse vil blive varslet 15 minutter før og vil typisk vare ca. 2 timer.  

Vores problem er, at selvom vi har meget vand i tankene, så bruger vi strøm til pumperne, der skal pumpe 

vandet ud i ledningerne.  

Vi har i bestyrelsen derfor gennemgået vores beredskab og har i den forbindelse købt et nødstrømsanlæg. 

Anlægget er placeret ved pumpestation Søndervang, der dækker området med flest fastboende; Overby og 

Havnebyen. Men det er et flytbart anlæg, så det kan bruges på de 2 andre udpumpningssteder, hvis det 

skulle være nødvendigt.  

  

Prisen på el nåede i 2022 uanede højder, men vi har været så heldigt stillede at have en fastprisaftale, så 

vores kWh-pris er på 29,45 øre frem til 31-12-2023.   

Det betyder en hel del, når vandværkets årlige elforbrug ligger på 106.424 kWh. 

 

Hacker-angreb er jo desværre blevet en del af dagens Danmark, og flere vandværker er allerede blevet 

ramt af IT-kriminalitet.  

Vi er derfor i øjeblikket i gang med at gennemgå og skærpe cybersikkerheden i vores systemer.  
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Økonomi 
Vi har i bestyrelsen udarbejdet en 10-årig investeringsplan.  
 

Den indeholder renovering af det ældste ledningsnet og de strækninger, hvor der er hyppige ledningsbrud. 
 

En ny boring er også i støbeskeen, bl.a. for at aflaste vores nuværende 4 boringer, specielt i forhold til klorid 

og grundvandssænkning. 
 

Vi planlægger også en ombygning af vandværket med etablering af 2 nye filtre, så vi får 2 separate 

filterlinjer. Det vil styrke forsyningssikkerheden betydeligt, da filterlinjerne hver især vil have kapacitet til  

at levere vand til forbrugerne.  
 

Vandværkets økonomi er god, og de seneste år har vi haft et pænt overskud. Så, på trods af de store 

forventede udgifter til investeringer, har vi vurderet, at der alligevel er plads til en nedsættelse af den  

faste årlige afgift med 200 kr. fra 2024.  

 

Administration 
Lil styrer vores administration, hvilket også indebærer uddelegering af opgaver, der skal foretages ”ude i 

marken”. 

Lil deltager også i et vist omfang, når der skal findes lækager.  

Ellers har hun også nok at gøre med følgende opgaver: 

● Kontakt til andelshaverne 
● Kontakt til leverandører 
● Opkrævninger 
● Opdatering af hjemmeside 
● Ledningsregistreringer i LER 
● Modtagelse og analysering af vandforbrug og spild 
● Holde styr på bestyrelsen, formanden og driftskonsulenten 
● Kommer med udspil til renoveringer sammen med driftskonsulenten 

Drift 
Der er aftale med Frits Jensen VVS om 

• døgnvagt  
 
Der er aftale med firmaet Xautomation om 

• vagtservice ved alarmer fra SRO-anlæg 

Vandværkets driftskonsulent fra MC NAV ApS har følgende arbejdsopgaver: 

● Overvågning af vandværkets SRO-anlæg 
● Kontrol af vandværk, pumpestationer, boringer og ventiler, samt rengøring af råvandstårn og kældre 
● Begrænsning af vandspild 
● Foretager måleraflæsninger og kontakter forbrugere om lækager og spild 
● Deltager i analyser af vandforbrug og spild 
● Kommer med udspil til renoveringer sammen med administratoren 
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Vandkvalitet 

Vi får taget vandprøver efter et fast kontrolprogram, hvor et akkrediteret laboratorium udtager prøver fra 

de forskellige steder i vandforsyningskæden flere gange om året. Vandet testes bl.a. for bakterier, kimtal, 

og saltindhold. 

Der foretages også undersøgelser for pesticider, opløsningsmidler og organiske mikroforureninger, 

herunder PFAS-forbindelser. Ingen af delene er påvist hos os.  

 

  

 

 

Vandforbrug og vandspild 
Vandværkets forbrugere har i 2022 brugt i alt 103.350 m3 vand. 

Vores ledningsnet er på ca 145 km, så det kan ikke undgås, at der opstår brud og dermed er et vist spild. 

Vi har fået ny råvandsmåler og ud fra tallene derfra, ender det samlede spild i 2022 på 11,18%.  

De første 10% betaler man ikke afgift til SKAT for. De er beregnet til det ”planlagte spild”, f.eks. vand der 

bruges til skylning af filtre, rengøring af tanke o.s.v.  
 

Igen i år har der været nogle forbrugere, der har fået sig en overraskelse, når der pludselig er løbet flere 

tusind liter vand ud pga. et løbende toilet, en glemt vandslange eller en frostsprængt udebruser.  

Så husk det gode råd: luk på hovedhanen i målerbrønden, hver gang man tager hjem fra sommerhuset.  
 

Nogen har den opfattelse, at det ikke er nødvendigt at lukke og tror, at når vi har elektroniske målere, så 

opdager vandværket enhver utæthed med det samme. Det er ikke rigtigt. Hvis bruddet er tilstrækkeligt 

stort; ja - så kan vi sandsynligvis se på en af vores sektionsmålere, at der er noget galt, men for at finde det 

eksakte sted, skal vi køre rundt på vejene og lede aktivt. 
 

Af og til opstår der også brud på selve hovedledningerne. Det kan tage lang tid for os at finde.   

Heldigvis er I andelshavere meget opmærksomme og ringer, hvis I opdager mærkelige vandpytter eller ser 

der kommer vand op ad jorden. Tak for det - det er en stor hjælp – hellere ringe en gang for meget end en 

gang for lidt.  

 

 

 

Vandsamarbejde 
Vi har igennem flere år været en del af et samarbejde, hvor vi har købt vand fra GHT vandværk. Det er 

aktuelt især i højsæsonen, når der er meget stort forbrug, eller når vores råvandstårn og tanke er lukket 

ned pga. f.eks. renovering eller rengøring.  

 

 

 

 



Side 5 af 5 
 

Afslutning 
Der skal rettes en tak til vores ansatte, leverandører og revisorer: 

• Administrator Lil Bajer Sørensen 

• Driftskonsulent Martin Carlsen 

• Frits Jensen VVS og medarbejdere.  

• El-Centret i Højby, som vi benytter i forbindelse med servicering af vores anlæg 

• Revisor Gert Jensen, Dansk Revision, som er med til at holde styr på vores regnskab 

• Vores valgte revisor Jørgen Revsbech Hansen, som kigger bestyrelsen over skulderen 

Og sidst, men ikke mindst skal vi takke andelshaverne for året, der gik.   

Inden ordet returneres til dirigenten, skal det meddeles, at der allerede er bestilt plads her i 

Forsamlingshuset, så næste års generalforsamling afholdes lørdag d. 8-6-2024 kl. 11.00.  

 

 

 

Niels Jensen, formand 


